
 

 
 
 

Suomen Keilailuliitto ry    Pöytäkirja 1/2025 
Liittohallitus  
 
 
Aika: 30.1.2025 klo 15.00 
 
Paikka: Talin keilahallin kabinetti, Helsinki 
 
Läsnä: Aki Aarikka    puheenjohtaja 
 Janne Kolhonen varapuheenjohtaja  

 Pertti Tapola  
  Daniela Lönnroth  

 Jorma Laatikainen     
 Atte Lehtonen  

 Ari Palm   
 Jaakko Räikkönen 
  Sami Järvilä toiminnanjohtaja/sihteeri  

 Jorma Lappeteläinen valtuuston varapuheenjohtaja 
 Jarmo Tamminen etänä, kilpailu- ja sarjavaliokunnan puheenjohtaja §4 
 Jarmo Ahokas päävalmentaja §1-5 ja §8 
 

Poissa:    
                
  
1. Kokouksen avaus 

 
Puheenjohtaja Aki Aarikka toivotti uuden hallituksen jäsenet lämpimästi tervetulleiksi 
hallituskauden ensimmäiseen kokoukseen. Hallituksen jäsenet esittelivät itsensä toisil-
leen. 
 

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 

Puheenjohtaja totesi kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.  
 

3. Esityslistan hyväksyminen 
 

Etukäteen lähetetty esityslista hyväksyttiin.  
 

4. Kilpailu- ja sarjavaliokunnan kuulumiset 
 
Kilpailu- ja sarjavaliokunnan puheenjohtaja Jarmo Tamminen oli kutsuttu etäyhtey-
dellä hallituksen kokoukseen kertomaan valiokuntansa kuulumisia. Tamminen kävi 
hallitukselle läpi joulukuun ja tammikuun kokoustensa pöytäkirjat.  
 



 

Ainoa muutosesitys ja päätös hallitukselle tähän kokoukseen on, että kilpailu- ja sarja-
valiokunta esittää ensi kaudelle miesten liigan pelaajamäärän pudottamista neljään. 
Kuitenkin vain yhden kauden kokeiluna.  
Muiden sarjojen, mukaan lukien naisten liiga ja miesten ykkönen, osalta ei muutosesi-
tyksiä tässä vaiheessa tehdä. 
Päätetyn esityksen taustoilla oli liigaseurojen kanssa 15.12.2024 pidetyn etäpalaverin 
palautteet mahdollisille isommille muutoksille. Perusongelmana on nykyinen pelipäi-
vän pituus. Pelaajien kannalta erityisesti sunnuntaina, toisaalta kustannuksellisesti 
haastetta tuo lauantain pelipäivän venyminen pitkälle iltaan.   
Esitetyt muutokset olivat seuroille hieman liian isoja ja keskustelussa palattiin tapoihin 
hienosäätää nykyistä peliformaattia. 
Hallitus hyväksyi kilpailu- ja sarjavaliokunnan muutosesityksen. 
Hallitukselle oli saapunut myös kirje juuri ennen kokousta Helsingin, joka etenee kil-
pailu- ja sarjavaliokunnan käsiteltäväksi tulevia kausia suunniteltaessa. 
 

5.  Edellisten kokousten pöytäkirjat ja tehtävälista 
 

 Käsiteltiin ja hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja (Liite1). Käytiin läpi myös 
 tehtävälista. 

-   9/2024, kokous pidetty 29.11.2024 
 

6. Toiminnan- ja puheenjohtajan katsaus 
 
- kilpakeilailun aktiivisuus, jäsentilanne ja strategiset mittarit 
Jäsenlukumme oli 8.1.2025 6841 jäsentä, joka on 427 jäsentä (-5,9 %) vähemmän kuin 
vuosi sitten. Yhteensä uusia jäseniä on tullut toistaiseksi 373, kun viime vuonna niitä oli 
samoihin aikoihin 366 eli suurin piirtein samoissa mennään uusissa kuin viime vuonna.  
Sarjoja/keilaaja 49,2, kun vastaava luku vuosi sitten oli 47,0. 

- Kaikki keilaa -strategian seuranta 
Strategian seuranta käydään seuraavassa kokouksessa läpi. Järvilä on tehnyt valmiiksi 
tulevalle hallitukselle käyttöön strategisten projektien seurantataulukon. 
- budjetin 2024 alustava toteutumisarvio  
Toiminnanjohtaja näytti hallitukselle alustavan arvion vuoden 2024 taloustuloksesta. Lo-
pullinen tilinpäätös esitellään hallituksen seuraavassa kokouksessa. 
- markkinointi ja kumppanuushankinta 
Mainosmyyntiä on saatu käyntiin muun muassa Ballmaster Openin ja SM-kilpailujen televi-
sioitaviin lähetyksiin. Kokonaisvaltaisia kumppanuuksia ei ole toistaiseksi saatu tehtyä.  
Jäsenhankintakampanja Yhdessä enemmän on käynnissä maaliskuun loppuun saakka. 
YLETV 2:n kautta suorana näkynyt Brunswick Ballmaster Open keräsi hienot katsojaluvut. 
Tavoitettavuus oli peräti 630 000 katsojaa ja keskikatsojamäärä 184 000. 
- SKL Help Desk keilahalleille ja jäsenliitoille 
Toiminnanjohtaja kertoi hallitukselle SKL Help Desk palvelun ja kertoi jo käynnissä olevista 
toimenpiteistä keilahallien ja jäsenliittojen auttamiseksi. 
- peruskurssin tuki vuodelle 2025  
Hallitus vahvisti nuoriso- ja koulutusvaliokunnan esityksen kurssihausta. Tänä vuonna tu-
kea myönnetään 14:sta hakijalle 500 euroa/hakija. Toiminnanjohtaja tekee hakemusten 
jälkeen esityksen tuetuista kursseista hallitukselle. Päätöksistä ilmoitetaan hakijoita viikolla 
8. 
- Luottokorttihakemus puheenjohtajalle  



 

Hallitus päätti hakea SKL:n puheenjohtaja Aki Aarikalle liiton luottokorttia (First Card). Ha-
kemuksen tekee toiminnanjohtaja Sami Järvilä yhdessä Aki Aarikan kanssa. Hakemuksen 
tarkemmat tiedot ovat hallituksen pöytäkirjan liitteessä 2. 
- Valtuutus osakekirjojen saamiseen pankista  
Hallitus päätti valtuuttaa toiminnanjohtaja Sami Järvilän hoitamaan Suomen Keilailuliiton 
omistuksessa olevan Helsingin Ruusulankatu 3 toimiston osakekirjoja. Järvilä on yhtey-
dessä Nordeaan ja selvittää järkevän säilytystavan jatkossa. Järvilälle päätettiin antaa 
myös valtuutus tarvittaessa noutaa osakekirjat pankista. 
 
 
7.  Kansainväliset asiat 
 
- IBF:n ja EBF:n tilannekatsaus 
Puheenjohtaja Aarikka kertoi IBF:n ja EBF:n tilanteista. IBF:ltä on tullut arvokisakalenteri 
tuleville vuosille. Nordic Meeting tullaan järjestämään miesten EM-kilpailujen yhteydessä 
13.-14.6.2025. Puheenjohtaja Aki Aarikka ja toiminnanjohtaja Sami Järvilä osallistuvat ko-
koukseen. Alustavan tiedon mukaan IBF:n puheenjohtaja Sheikki Talal Al Sabah on osoit-
tanut kiinnostuksensa osallistumaan myös kokoukseen. 
EBF:ltä tuli juuri ennen kokousta myös tieto, että veteraanien EM-kilpailut (Grand Senior 
65+) tullaan järjestämään ensimmäisen kerran Itävallan Wienissä 30.1.-8.2.2026. Tämä 
uusi mestaruuskilpailu, joka on avoin 65-vuotiaille ja sitä vanhemmille pelaajille, järjeste-
tään joka toinen vuosi parillisina vuosina (2026, 2028 jne.). Lisäksi senioreiden EM-kilpai-
lut (50-vuotiaille ja sitä vanhemmille pelaajille) järjestetään edelleen joka toinen vuosi pa-
rittomina vuosina (2025, 2027 jne.). 
 
 
8. Maajoukkueasiat 
 
- keilailun huippu-urheilun suunnitelma 2025-28 
Päävalmentaja Jarmo Ahokas ja toiminnanjohtaja Sami Järvilä esittelivät hallitukselle kei-
lailun huippu-urheilun suunnitelman vuosille 2025-2028. Suunnitelma esitettiin Olympiako-
mitealle 13.11.2024 Olympiakomitean lajiriihessä. Suunnitelma on toimitettu OKM:lle, joka 
Olympiakomitean huippu-urheiluyksikön lausunnon myötä tekee tukipäätöksen vuodelle 
2025 helmikuun alussa.  
Hallitus oli hyvin tyytyväinen suunnitelman sisältöön ja esitykseen (Liite3). 
Neljä keilaaja saivat OKM:n myöntämän urheilijan apurahan vuodelle 2025. 
- WYC 2025 
Kesäkuussa 15.-22.6 pelataan Ruotsin Helsinborgissa nuorten Maailman Cup (alle 21-v.) 
yhdellä nuorella miehellä ja naisella. Hallitus on aiemmin päättänyt, että toistaiseksi 
emme osallistu Cupeihin vaan ainoastaan EM- ja MM-kilpailuihin sekä Euroopan mesta-
reiden Cupiin. Toiminnanjohtaja esitti hallitukselle, että Suomi voisi osallistua kilpailuihin, 
koska kisat järjestää naapurimaa Ruotsi ja kustannukset olisivat näin ollen kohtuulliset 
myös pelaajamäärä huomioiden. Mukaan lähtisi yksi valmentaja pelaajien lisäksi.  
Hallitus päätti, että Suomi osallistuu kilpailuihin, mutta osallistuminen sidotaan helmi-
kuussa tulevaan huippu-urheilun tukipäätökseen. Jos päätös on kielteinen, niin Suomi ei 
osallistu. Päävalmentaja valitsee pelaajat harkinnalla tukipäätöksen ollessa myönteinen. 
Jatkossa hallitus päättää osallistumisista tapauskohtaisesti, mikäli kilpailuja järjestetään 
naapurimaissa kustannukset ja taloudellinen tilanne huomioiden.  
 



 

 
9. Valiokuntaraportit ja sääntömuutokset 
 
- valiokuntien kokoonpanot 
Valiokunnat ja valiokuntien kokoonpanot 1.1.2025 alkaen käytiin läpi ja hyväksyttiin 
(Liite4). Ne löytyvät myös SKL:n verkkosivuilta. 
- kilpailu- ja sarjavaliokunnan kokouspöytäkirja 10.12.2024 
Käsiteltiin §4 (Liite5). 
- nuoriso- ja koulutusvaliokunnan kokouspöytäkirja 15.12.2024 
Käytiin läpi ja hyväksyttiin (Liite6). 
- veteraanivaliokunnan kokouspöytäkirja 16.12.2024 
Käytiin läpi ja hyväksyttiin (Liite7). 
- kilpailu- ja sarjavaliokunnan kokouspöytäkirja 16.1.2025 
Käsiteltiin §4 (Liite8). 
- naisvaliokunnan kokouspöytäkirja 21.1.2025 
Käytiin läpi ja hyväksyttiin (Liite9). 
- nuoriso- ja koulutusvaliokunnan kokouspöytäkirja 25.1.2025 
Käytiin läpi ja hyväksyttiin (Liite10). 
 
10. Ansiomerkkianomukset 
 
- SKL:n arvonimihakemus 
Suomen Keilailuliitto Ry:n hallitus päätti, että Suomen Keilailuliitto hakee kunniapuheen-
johtaja Harri Järviselle liikuntaneuvoksen arvonimeä (Liite11). 
 
11. Saapuneet kirjeet 
 
- GB, Helsinki  
Käsiteltiin ja etenee kilpailu- ja sarjavaliokunnalle (Liite12). 
 
12. Muut asiat 
 
Hallitus keskusteli asioista, joita lisättiin tehtävälistalle. 
 
 
13. Seuraavat kokoukset ja kokouksen päättäminen 
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.21. 
 
 
Tulevat kokoukset;  
- 5.2.2025 klo 16.00 talous- ja työvaliokunta, Tampere, hybridikokous 
- 11.3.2025 klo 15.00 hallitus, etäkokous  
- 24.4.2025 klo 15.00 hallitus, Tampere, läsnäolokokous 
- 17.5.2025 klo 12.00 valtuusto, etäkokous 
 

 
Vakuudeksi: 

 



 

 
 

 
           Aki Aarikka Sami Järvilä 
           Puheenjohtaja Sihteeri 
 


